
       

Eesti Jahimeeste Seltsi juhatuse koosolek 

neljapäeval 13. veebruaril 2025. a.  kell 13.00-16.00 

Toimumiskoht: Kuristiku 7, Tallinn ja veebis 

 
Kohal viibisid: Raivo Aeg, Aigar Jürjens, Mati Kivistik, Toomas Kõuhkna, Tarmo Lehiste, 

Arvi Luuk, Ats Nõlvak, Andres Onemar, Margus Puust, Jaanus Põldmaa, Endrik Raun, Tiit 

Tammsaar, Raul Vahter, Priit Vahtramäe, Jaak Volmer. Veebis osalesid: Ive Kuningas, Mikk 

Marran, Andres Olesk, Tiit Rammul, Rein Rosenberg, Andres Vainola, Marko Vinni. 

Puudusid: Kalle Palling, Karel Rüütli, Riho Terras. 

Koosoleku juhataja on Margus Puust, protokollija Lea Truska. 

 

Päevakord: 

1.Päevakorra kinnitamine. 

2.RMK ulukikahjude ülevaade ja struktuurimuutused. M.Marran, L.Valdur 

3.Ülevaade kokkusaamisest Keskkonnaametiga. A.Onemar 

4.Ülevaade politsei koostöögrupi tööst. R.Aeg 

5.Relvalubade tühistamise praktika. T.Korts 

6.Trofeenäituse korraldamine. I.Kuningas 

7.Eelarve 2024 täitmine. 2025 projekt. T.Korts 

8.Muud teemad. 

  8.1.Annetuste kogumine jahimeeste pingi tarbeks. M.Vinni ja T.Korts 

9.Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

 

1.  Päevakorra kinnitamine. 

Koosoleku juhataja esitab kinnitamiseks varem saadetud päevakorra, mis kinnitatakse 

ühehäälselt. 

2.  RMK ulukikahjude ülevaade ja struktuurimuutused. M.Marran, L.Valdur 

Lauri Valdur RMKst tegi traditsioonilise ülevaade möödunud perioodi ulukikahjudest RMK 

aladel. Valdur esitles graafikut kahjude suurusest perioodil 2019 kuni 2024. Kahjude mahud 

on oluliselt langenud ning metsakasvatajad on rahul. Sõraliste kahjusid esitles ta liikide 

kaupa. Põder ei ole 2024 aastal tekitanud kahjusid talutavuse piires, metskitse kahjusid ei 

olnud. Punahirve kahjustused on võrreldes eelmise aastaga kasvanud. Kahjude aktid koostati 

Saare – ja Hiiumaal kokku 10, 17 ha ja 5129,32 euro kohta. 

Juhatuse liikmed esitasid küsimusi, millele Lauri Valdur vastas. 

EJS juhatuse liige Mikk Marran teeb juhatuse liikmetele ülevaate eesootavatest muutustest 

jahinduse korraldusest RMKs, kus jahindusalast tegevust hakatakse kokku tõmbama. 

Jahindustalitus kaob ära, jahindusega jäävad tegelema paar spetsialisti, alles jääb Kuressaare 

jahiala. RMK soovib EJSi nõusolekut, et jahipiirkondadest loobumisel võtaks EJS RMK 

suurulukite haldamise teema ajutiselt enda hallata. RMK vajab selleks jahimeeste nõusolekut. 

Juhatuse liikmed arutavad jahilubade „ülevõtmise“ küsimust. Tehakse ettepanek, et EJS 

pöördub KeA poole küsimaks seisukohta, et jahilube väljastatakse „ülevõtja“ kodukorra 

alusel. 

Otsus: EJS on põhimõtteliselt RMK ettepanekuga jahilubade haldamise küsimuses nõus. 

Väljaandmise põhimõte kooskõlastatakse KeAs.  

  



3. Ülevaade kokkusaamisest Keskkonnaametiga.  

EJS juhatuse liige Andres Onemar teeb ülevaate 22.01 k.a. toimunud kohtumisest 

Keskkonnaameti ja Kliimaministeeriumi esindajatega Tartus. Käsitletud teemad olid seakatku 

käskkirja väljaandmine, jahipiirkondade suurus, haavatud uluki jälitamine (sh kaitsealal), 

Liikluses viga saanud ulukid ja öösihiku kasutamine.  

SAKi käskkiri väljaandmisel on probleemiks, et see jääb hiljaks. Vajalik oleks 

küttimiskohustus kehtestada 1.oktoobriks kui algab metsseajaht koertega. Käskkirjaga 

hõlmatud periood on pikk, seda võiks vahepeal hinnata ning korrigeerida. Kaasata tuleks PTA 

töötajaid. Mõistlik oleks arvestada jahindusnõukogude arvamusega. 

Nõupidamisel oli arutusel jahipiirkondade suuruse teema. EJS peaks tegema mõistliku 

ettepaneku, kuidas edasi. Kui hakata tegema ümberkorraldusi võiks arvestada MTÜde 

jagunemist. KeA ei taha 10 aasta pärast kõiki jahipiirkondi oksjonile panna. Kõik load ei 

tohiks lõppeda korraga, siis tekivad probleemid haldussuutlikkusega. Jahipiirkonna 

maksimaalne suurus võiks olla 20 tuh ha. 

Osapooltega toimub kokkusaamine 19.02. EJS struktuuri töögrupp peaks tegema sellekohase 

ettepaneku.  

Haavatud uluki küttimise arutelul olid kõik poolt, et tegutseda tuleks võimalikult ruttu. Meie 

ettepanek on luua tingimused, et kiiresti tegutseda: kuidas teavitada naabrit ning luua kord. 

Arutati ka haavatud uluki jälitamist kaitsealadel, kus jahipidamine keelatud. Seadusandlus ei 

ole üheselt mõistetav. Oodatakse selgust ja teema lahendust seaduse andjalt. Riigikogus on 

see teema arutamisel ja vastav seaduse muudatus ettevalmistamisel. Üks võimalik lahendus 

on, et haavatud/vigastatud uluki jälitamine ei kvalifitseeru jahipidamisena. 

Öösihiku teema juures arutati 2,5 meetri küsimust, mis jahimeeste hinnangul on ohutuse 

seisukohast ebaotstarbekas. KeA ei taha nõustuda, et see piirang eemaldada. Selle teemaga 

selgitamisega tuleb edasi tegeleda. 

Juhatuse liikmed teevad ettepaneku kasutada haavatud ulukite jälitamisel rohkem koeri ka 

spetsiaalseid verejälje koeri. Öösihikut peaks saama kasutada ka nuhtlusisendite küttimisel, 

samuti rannaniitudel väikekiskjate küttimisel.  

Otsus: Võtta saadud info teadmiseks. 

 

4. 4.Ülevaade politsei koostöögrupi tööst. R.Aeg 

Raivo Aeg teeb ülevaate kohtumisest politseiga, kus osalesid lisaks veel juhatuse liikmed, 

Endrik Raun, Ats Nõlvak, Tiit Tammsaar. See oli järg 16.01 kohtumisele PPA peadirektoriga.  

Arutlusel oli palju relvaseaduse küsimusi. 

Kuidas peaks käituma pikemal jahireisil relvaga, et ei tekiks konflikti? Laetud relva mõiste 

täpsustamine. Relvakappide temaatika. Relvatüübid, lisada tuleks harrastusrelv. Relvade 

soetamise ja võõrandamise temaatika, see võiks olla lihtsam ja mõistlikum. Summuti teema. 

Laskekatsete teema. Tehnilised küsimused dokumentide menetlemise teemadel. Plii 

küsimused. Teemad on väga olulised ja nendega tuleb edasi tegeleda Kohtumisest lubati teha 

memo ja see osalejatele saata. 

Otsus: võtta informatsioon teadmiseks. 

 

5. Relvalubade tühistamise praktika.  

EJS tegevjuht Tõnis Korts teeb ülevaate jahitunnistuse peatamisega kaasnevatest karistustest. 

Viimasel ajal tulnud üha rohkem juhtumeid, kus jahiseaduse rikkumise alusel on lisaks 

tühistatud relvaluba. Politsei on KeA haldusotsuse alusel algatanud menetluse ja selle 

tulemusena tühistanud jahimehe relvaloa. Meile tundub, et tegemist on mitmekordse 

karistusega. EJS on kirjalikult pöördunud politsei poole, et seda olukorda lahendada. Politsei 

on lubanud asjaga tegeleda. 

Otsus: Võtta teadmiseks 

 

 



6. Trofeenäituse korraldamine.  

EJS juhatuse liige Ive Kuningas selgitab, et Saaremaal on plaan korraldada trofeenäitus.. 

Kohale peaks toodama trofeed aastatest 2019 – 2024. Ettepanek on eksponeerida 10 parimat 

igast liigist ja veidi eksootikat. Näitus on kavas avada aprillis ja see jääb avatusk augustini.  

Otsus: Võtta teadmiseks 

 

7. Eelarve 2024 täitmine. 2025 projekt. T.Korts 

EJS tegevjuht Tõnis Korts esitleb juhatusele EJS eelarve 2024 täitmist ja 2025 aasta projekti.  

See on 2024 aasta eelarve päris esimene lugemine. Eelarvet analüüsisis ja esitas täpsustavaid 

kommentaare juhatuase liige Priit Vahtramäe. Töö jätkub. Aprilli juhatusele esitatakse 

lõplikud dokumendid koos aasta aruandega. Eelarve järgmine lugemine järgmisel märtsi 

koosolekul. 

Otsus: Võtta teadmiseks. 

 

8. Muud teemad. 

   8.1. Annetuste kogumine jahimeeste pingi tarbeks. M.Vinni ja T.Korts 

Tänaseks on 5 annetajat kokku 600 eurot. Tuleb tegevust rohkem reklaamida. 

Pingi pilt teha, et reklaamida rohkem. 

 

9. Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

Järgmine juhatuse koosolek toimub 13.märtsil 2025 Kuristiku 7 kell 13.00 

 

 

Koosoleku juhataja 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


